
 

 

Prosinec 2019                                        

Vážení a milí spoluobčané,  

vůně cukroví, ozdobený stromeček, pohádky a vánoční 

výzdoba nám připomínají nejkrásnější svátky v roce a 

s nimi přicházející nový rok. S koncem roku za Vámi 

přicházíme i my se svým každoročním zpravodajem o 

dění v naší obci.  
 

 
 

Kulturní dům 
 

Bezesporu největší investiční akcí naší obce byla 

v letošním roce dlouho slibovaná a ještě déle 

plánovaná rekonstrukce našeho kulturního domu. 

Velké a náročné přípravy projektu se zúročily v 

realizaci akce a včasném dokončení oprav ještě před 

termínem. Výběrové řízení vyhrála firma Roadfin 

Building a celkově rekonstrukce vyšla na necelých 11 

miliónů. Projekt byl spolufinancován ze Státního 

fondu životního prostředí a částečně z našich rezerv. 

Součástí celé akce bylo zateplení, výměna všech oken 

a venkovních dveří, kompletní výměna střechy a 

změna vytápění objektu. Od listopadu celý objekt 

vytápí dvě tepelná čerpadla s rezervním elektrokotlem. 

Změna vytápění s sebou nesla i výměnu rozvodů a 

radiátorů v celé budově. V současné době je budova 

energeticky mnohem soběstačnější a tím se zjednoduší 

její provoz. 

 

ZŠ a MŠ Kozolupy 
 

Další obecní budovou, do které jsme v letošním roce 

investovali, je mateřská školka Kozolupy, kde došlo ke 

kompletní výměně elektroinstalace v celkové hodnotě 

přes 600 tisíc. Elektroinstalace byla nevyhovující a 

nebezpečná, často docházelo k jejím výpadkům. 

V lednu byly v budově Základní školy vyměněny 

zářivky ve všech třídách a v současné době 

připravujeme projekt půdní vestavby, kde chceme 

rozšířit kapacitu školních družin a vytvořit prostor pro 

další mimoškolní vzdělávání.  

 

Kolumbárium 
 

V říjnu letošního roku bylo dokončeno kolumbárium 

na místním hřbitově. Výstavba byla podpořena z peněz 

Plzeňského kraje. Nově máme 42 schránek, které si 

může každý občan pronajmout. Více informací pro 

zájemce se dozvíte na Obecním úřadě Kozolupy u paní 

Jankovské. 
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Silnice a cyklotrasy 
 

Celý rok jsme pracovali na nové pasportizaci obce, 

jejíž součástí je nové značení všech místních 

komunikací. Koncem října byl dokument schválen 

odborem dopravy města Nýřany. V některých ulicích 

došlo k přeznačení a dále byly vyměněny staré, již 

neplatné, dopravní značky. Nyní opět jednáme 

s dopravní policií o zvýšení hlídek na problémových 

místech.  

V září naše obec získala dotaci na cyklostezku 

Kozolupy – Město Touškov z programu ITI. 

V současné chvíli jsme dokončili přípravu výběrového 

řízení a hned v lednu bude vyhlášena soutěž. 

Cyklostezku bychom chtěli mít dokončenou do 

poloviny roku.  Drobné investice byly i do místních 

komunikací v podobě menších oprav. 

 

Nové zázemí fotbalového hřiště 
 

Jak již bylo avizováno v minulém čísle, pustili jsme se 

do výstavby zázemí nového fotbalového hřiště. 

Současné prostory nevyhovují z hygienického hlediska 

a hlavně z nedostatečné kapacity. Začátkem prosince 

bylo vydáno povolení demolice současné stavby a 

zároveň zastupitelstvo odsouhlasilo zahájení prací 

hned začátkem příštího roku. Projektová dokumentace 

byla podána na stavební úřad a předpokládáme, že 

během ledna získáme stavební povolení na výstavbu. 

Pokud vše půjde dle harmonogramu, mělo by být 

zázemí vystavěno do října příštího roku.  

 

Kozolupský ostrov 
 

 
Projekt, o kterém jsme se několikrát zmiňovali, je 

kozolupský ostrov. Projektová dokumentace na tuto 

akci je již kompletní a máme kladná stanoviska všech 

dotčených orgánů. Během února by měly být vypsány 

dotace ze Státního zemědělského fondu, kde budeme 

žádat peníze na realizaci. Doufáme, že v příštím roce 

zahájíme práce a v roce 2021 bude revitalizace 

kozolupského ostrova dokončena. 

 

Komunální technika 
 

Naše obec má v současné chvíli tři technické 

pracovníky, kteří se starají o čistotu a údržbu obce. Do 

nedávna disponovali pouze jedním dopravním 

prostředkem, a to čtyřkolkou, která byla zakoupena v 

minulém roce. Pro zvýšení efektivnosti a samostatnosti 

jejich práce jsme zakoupili dodávku Mercedes Sprinter 

se sklápěcí korbou. Tímto vozem budou moci odvážet 

větší množství odpadů, listí, trávy a zároveň si sami 

převážet potřebné materiály. 

 

Dovolte, abychom Vám popřáli klidné a příjemné 

prožití vánočních svátků a zejména dětem rozzářené 

oči nad vysněnými dárky. Doufáme, že si všichni 

užijete kouzelnou atmosféru Vánoc a setkání se svými 

blízkými. Přejeme Vám úspěšný nadcházející rok plný 

štěstí, zdraví a úspěchů. 

 

Ing. Michaela Opltová, starostka 

a 

Aleš Drábek, místostarosta 

 

Kulturní a společenské akce 
 

Vítání občánku a významná jubilea 

K jedné z prvních tradičních akcí v naší obci patří 

vítání občánků. V letošním roce jsme přivítali 9 nově 

narozených 

„kozolupčánků“ a 

popřáli jsme jim 

spoustu štěstí do 

budoucího života. 

V roce 2020 se 

akce opět plánuje 

na jarní termín. 

Rodiče nově 

narozených 

občánku o tom 

budou včas 

informováni. 
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Již několik let nám zákon nebrání pořádat nejen vítání 

občánku, ale popřát i lidem v naší obci, kteří slaví 

významné jubileum. Letos jsme takto mohli popřát 32 

lidem, mezi nimi byla i jedna z nejstarších občanek 

v Kozolupech. Těšíme se, ke komu nás gratulace příští 

rok zavedou. 

Ukliďme svět, ukliďme Česko 

A v našem podání to 

bylo, ukliďme 

Kozolupy. Do této 

akce jsme se zapojili 

již třetím rokem a 

letos se jí zúčastnilo 

přes 70 dobrovolníků, 

což byla rekordní 

účast. Rozdělili jsme 

se na několik 

pracovních skupin, 

které měly za úkol uklidit určitou část Kozolup a jejich 

přilehlého okolí. Za dopoledne jsme zvládli vysbírat 

jeden velkoobjemový kontejner odpadu. Všem, kteří 

pomohli, děkujeme a budeme se těšit na příští rok.  

Otázky Tondy Procházky 

Více jak 200 diváků dorazilo dne 8. 4. do velkého sálu 

v kulturním domě. Důvodem této hojné návštěvy bylo 

natáčení rozhlasového pořadu Otázky Tondy 

Procházky, jehož hosty byli herec a moderátor Petr 

Nárožný a zpěvačka Dasha, kterou můžete znát 

například z pořadu Star Dance. Celé dvě hodinky jsme 

strávili poslechem výborných písní, ale hlavně 

smíchem nad komickými příběhy pana Nárožného. 

Pokud budeme mít někdy možnost tuto akci uspořádat 

znovu, váhat nebudeme ani chvilinku! 

 

 

Botokros 

Tradiční jarní procházka nás v letošním roce zavedla 

tentokrát na zámek Křimice. Počasí nám sice nepřálo, 

přesto se pochodu zúčastnilo mnoho turistů. Trasa byla 

značena od obecního úřadu po horní cestě do Vochova 

a dále do Křimic. Na zámku nás přivítali jeho majitelé, 

pan Lobkowicz s rodinou, za což jim patří velké 

poděkování. Na účastníky čekalo občerstvení a 

opékání buřtů. Cesta zpět do Kozolup vedla podél řeky 

a Vochovské továrny. Rádi uvítáme nápady, kam se 

vydat v příštím roce. 

Dětský den 

Již deset let pořádá Soubor Kreténů Kozolupy ve 

spolupráci s obcí dětský den. I letos počasí přálo a 

návštěvnost nezklamala. Opět dorazilo kolem 650 dětí, 

které prošly pohádkovým lesem plným kouzelných, 

strašidelných a roztomilých postav. Tento rok byl 

v lese a na louce s doprovodným programem rekordní 

počet pohádkových bytostí. Více jak 100 lidí bylo 

převlečeno a bavilo malé i velké návštěvníky. 
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Pohádkový den začal slavnostním zahájením a 

vystoupením žáků ZŠ A MŠ Kozolupy a mladých 

hasičů z Města Touškova. Pak si všichni mohli vybrat, 

jestli zamíří do pohádkového lesa nebo si nejprve 

projdou doprovodný program. Mimo skákací hrady, 

malování a různé ukázky, nás letos poprvé čekala 

přehlídka práce Hasičů Nýřany. Ti nám předvedli 

slaňování. Nechybělo ani divadlo a dětská diskotéka. 

Vrcholem celého dne bylo vystoupení úžasného 

písničkáře Jaroslava Uhlíře, který zazpíval všechny 

známé hity. Většinu písniček zpívalo celé publikum. 

Na webových stránkách obce najdete fotografie 

z celého dne a také odkaz na reportáž. Všem, kteří se 

na tomto dni podílejí, moc děkujeme a nesmírně si 

toho vážíme. Je to obrovské množství dobrovolníků, 

ale i sponzorů bez, kterých by to nešlo.  

„6. Retro jízda, aneb v čem jsme jezdili za 

socialismu“ 

V polovině srpna byla naše obec jedním ze soutěžních 

zastavení retro jízdy, kterou pořádal Veteran Car Club 

Plzeň. Vozy projížděly severním Plzeňskem a u nás 

stavěly cestou ze Stříbra do Plzeňského pivovaru.  

Zúčastnilo přes 120 posádek vozů, autobusů, 

motocyklů z dob socialismu. Obec si společně 

s místními hasiči připravila soutěž v podobě motání  

zásahových hadic na čas. Nestačili jsme se divit, kolik 

možností motání existuje. Zaměstnankyně úřadu pak 

rozdávaly odměny a upomínkové předměty naší obce. 

Během celého odpoledne se v parku sešlo mnoho lidí, 

kteří tvořili skvělou atmosféru a mávátky vítali 

posádky.  Naše stanoviště bylo na nádvoří pivovaru 

vyhodnoceno, jako nejlepší z celé jízdy.  

 

 

Drakiáda 

Krásné počasí a ideální vítr nám letos udělaly radost 

při pořádání podzimní drakiády. Ale ještě větší radost 

nám udělalo velké množství malých i velkých 

závodníků, kteří soutěžili v pouštění a výcviku draků. 

Rozmanitost a kreativita nebrala konců a na nebi se 

brzy objevilo mnoho pestrobarevných draků. 

Odměnou všem soutěžícím bylo vyhlášení vítězů, při 

kterém dostali cenu všichni malí závodníci. Téměř 

každý využil příležitosti opéct si buřty a dát si malé 

občerstvení.

 

Nekonečný průvod světel 

Rekordní účast letos provázela náš tradiční 

lampiónový průvod. Jako každý rok vycházel 

z místního parku, směrem ke škole, hasičské zbrojnici, 

kostelu a cíl byl na fotbalovém hřišti. Délce průvodu 

se divila i hlídka dopravní policie, která dohlížena na 

bezpečnost na přechodu u pošty. Akci jen malinko 

pokazilo počasí svoji mlhou. Mlha padla na luka, 

z kterých se odpaloval ohňostroj, a některé efekty jen 

rozsvěcely nebe různými barvami, ale vidět nebyly. 

Moc děkujeme za pomoc místním hasičům.  
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Derby 

Po více jak dvou desítkách let se ve fotbale opět utkaly 

týmy Kozolupy A a Město Touškov A. Posední zápas 

podzimní sezóny se hrál na našem hřišti. Místní 

fanoušci přípravu nepodcenili. Mimo ty stálé, přišlo 

tým podpořit hodně členů Souboru Kreténů Kozolupy 

a hasiči, nově pod společným názvem Kozolupští 

ultras. Všichni byli v zelenobílých barvách, měli 

transparenty, bubny, megafony a silné hlasivky. První 

polovina zápasu nám udělala obrovskou radost. Vedli 

jsme 2:0. V druhé půli hosté vyrovnali a nakonec 

rozhodly penalty. Vyhráli jsme 3:2. Pro kozolupský 

fotbal to byl o to významnější den, protože jsme se 

symbolicky rozloučili se starým zázemím kabin a 

klubovny. Od ledna se začíná s výstavbou nové 

moderní budovy, která zajistí kvalitní a dostatečné 

zázemí pro všechny týmy. 

 

30 let svobody 

Sametovou revoluci 

jsme si připomněli i u 

nás v Kozolupech. 

Přesto, že akcí po celé 

České Republice bylo 

nesčetně, rozhodli 

jsme se uspořádat 

program i v našem 

Kulturním domě. 

Začali jsme prohlídkou 

nově 

zrekonstruovaných 

části budovy, která 

neodmyslitelně patří k historii Kozolup. Její výstavba 

byla započata koncem komunistického režimu a 

dokončena byla dva roky po revoluci. Následovalo 

slavnostní zahájení a promítání dokumentárního filmu, 

který lehkou formou připomněl události roku 1989. 

Vlastní prožitek a to, jak vše probíhalo u nás v 

Kozolupech, přednesl farář Mons. Gajdušek a Ing. 

Hucl. V 17:11 jsme se připojili k celostátní akci uctění 

památky. Rozezněly se zvony, zahrála hymna České 

republiky a píseň Modlitba pro Martu. 

 

Rozsvícení stromečku 

V pořadí desáté slavnostní rozsvícení vánočního 

stromečku v naší obci bylo opět plné krásné atmosféry, 

úžasných výrobků, vynikajícího svařáku, výborných 

sladkostí a hlavně setkání obrovského množství lidí. 

Zároveň jsme si v letošním roce připravili jedno velké 

vánoční překvapení. První adventní neděli byl 

slavnostně odhalen Kozolupský betlém, který bude 

každé vánoční období zdobit prostor před kostelem. 

Autorem tohoto krásného díla je sochař pan Dalibor 

Brabec a my jsme o to víc hrdí, že je to občan 

Kozolup. Určitě se nám bude betlém každoročně 

rozrůstat. Betlému požehnal místní farář Mons. 

Vladimír Gajdušek. Všem, kteří se na tomto 

slavnostním dni podíleli, moc děkujeme a přejeme 

příjemný zbytek adventu.  

 

Ing. Michaela Opltová 

Mgr. Pavla Flajtingrová 

Aleš Drábek  
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Kozolupy vs. celý svět 

Naše obec se v letošním roce zapojila do zajímavého 

projektu a byla v rámci obcí Plzeňského kraje 

průkopníkem. S podporou Místní akční skupiny 

Radbuza jsme hostili WORKCAMP. Studenti z celého 

světa přijeli poznat naši obec, jak se žije v Čechách a 

zároveň pomoct dobré věci v podobě dobrovolné 

týdenní práce. Účastníci nám pomohli s obnovou 

obecního sadu, drobnými úklidovými pracemi, 

sázením zeleně u místní školy a se stavbou i úklidem 

festivalu Rockové léto na Mži 2019. 

 

Navštívili příměstský tábor, kde s dětmi procvičovali 

angličtinu a uspořádali pro místní Mezinárodní 

gastronomický večer. Studenti spali na sále našeho 

kulturního domu, kam se měli během jediného dne 

dostavit a nahlásit. Pro spoustu lidí je nepředstavitelné 

letět například z Hongkongu, Mexika, Japonska, 

Turecka, Ruska a dalších zemí do neznámého cíle 

s názvem Kozolupy.  

První účastník byl Mexičan, který přijel posledním 

večerním vlakem, bez věcí, protože mu je na letišti 

ztratili, další byl Ital, holky z Taiwanu a pak už se na 

našem nádraží se studenty roztrhl pytel. Už jen 

absolvování takové cesty je pro mě obrovská odvaha. 

Všechny účastníky jsme v obci srdečně přivítali a hned 

další den zapojili do turnaje, který pořádal Soubor 

Kreténů Kozolupy, letos pod výstižným názvem 

„Kozolupy proti celému světu“.  Studentům jsme také 

nemohli neukázat krásy naší okolní přírody a město 

Plzeň s prohlídkou pivovaru a návštěvou zápasu 

Viktorie Plzeň. Zbytek jejich pobytu už byl jen o práci, 

ale i to byl pro některé zážitek. Byli tací, kteří byli v 

lese poprvé a poprvé pracovali v přírodě. Zážitek to 

jistě nebyl jen pro studenty, ale i pro naše 

zaměstnance, kteří jejich práci řídili. Po deseti dnech 

se z nás stala velké parta kamarádů a při odjezdu bylo 

loučení velmi dojemné. Dodnes jsme s některými 

studenty v kontaktu a dopisujeme si. I přes všechny 

prvotní předsudky to byla obrovská zkušenost a nový 

rozhled pro spoustu občanů. 

Ing. Michaela Opltová
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Mikroregion Touškovsko 
 

Naší největší akcí roku, kterou mikroregion pořádá je 

festival Rockové léto na Mži. Letos to byl pátý ročník. 

Tento festival se neustále rozrůstá a my si bereme čím 

dál tím větší sousta. Hlavním lákadlem byla skupina 

CITRON, na kterou do opravdu horkého počasí 

dorazilo přes 700 rockerů a rockerek. A samozřejmě, 

že nejen na ně. Dalšími hvězdami byly kapely 

Komunál, Morčata na útěku, V3ska, Radiátor a naši 

oblíbení Toxic Paradice. Z pohledu organizace je tato 

akce opravdu náročná. Stavění areálu na holé louce, 

výběr kapel, zajištění bezpečnosti a složek IZS mají 

v režii zástupci obcí mikroregionu. Celý catering pak 

dobrovolný spolek Soubor Kreténů Kozolup, pro který 

je to druhá největší akce hned po Dětském dni. Je 

neuvěřitelné, že se ze všech těchto řad, které jsem 

vyjmenovala, najde stále takové množství 

dobrovolníků, kteří přiloží ruku k dílu a snaží se o 

rozvoj života, zábavy a dobrého jména našich obcí. Za 

to jim touto formou velice děkuji, vážím si naší 

spolupráce a doufám, že budeme mít dostatek sil na 

příští rok, kdy u nás vystoupí jako hlavní skupina Tři 

sestry.  

Dva týdny po festivalu pořádal Mikroregion 

Touškovsko další krásnou akci „Poznej svůj 

mikroregion“. Tato akce je zaměřenou hlavně na 

rodiny s dětmi. Během neděle 16. 9. mohli všichni 

účastníci navštívit obce mikroregionu, kde pro ně bylo 

připraveno stanoviště s úkoly a odměnami. Každý se 

tak mohl dozvědět mnoho zajímavostí o místech, které 

jsou v jeho okolí. Díky krásnému počasí byla velmi 

vysoká účast a do cíle akce, který byl letos v obci 

Vochov, dorazilo kolem 200 účastníků. Každá obec 

mikroregionu věnovala dárky do tomboly a o bohaté 

občerstvení se postaralo místní zastupitelstvo. 

Mikroregion však nezahálí ani v přípravě a realizaci 

cyklotras a jiných společných projektů. Z dotace 

Plzeňského kraje jsme letos pořídili elektrocentrálu 

v hodnotě 465 tisíc, která umožní jednodušší zajištění 

akcí a také byly zakoupeny nové nůžkové stany 

v hodnotě 42 tisíc.  

Přeji Vám všem krásné Vánoce, pohodové svátky a 

hodně štěstí do nového roku a to jak jménem svým, tak 

i jménem všech zástupců obcí mikroregionu.  

Ing. Michaela Opltová 

předsedkyně Mikroregionu Touškovsko  
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Sbor SDH 
 

První z našich letošních aktivit byla okrsková soutěž, 

která se letos uskutečnila v Pňovanech. Zde se 

zúčastnilo jak naše mužské družstvo, tak i naše 

hasičky. Na programu byl pouze požární útok a 

pořádková příprava. Bohužel, chyběla oblíbená štafeta, 

která neodmyslitelně k okrskové soutěži patří. Naše 

mužské družstvo, složené převážně z našich veteránů, 

se umístilo na 5. místě, ale naše děvčata neměla 

konkurenci a tuto soutěž ve své kategorii vyhrála. 

Další plánovanou soutěží byl okrskový kolotoč, který 

se měl odehrát v naší obci. I když naše hasičky měly 

velkou práci s přípravou a celý kolotoč byl řádně 

připraven, byla akce pro neúčast více družstev z 

našeho okrsku zrušena. 

Náš sbor tradičně pomáhal s přípravou a organizací 

kulturních a společenských akcí. Nechyběl na dětském 

dnu, Botokrosu ani drakiádě. Zajišťoval dodávky vody 

pro rockové léto na Mži, postaral se o bezpečný 

průchod lampiónového průvodu naší obcí a připravil 

stanoviště na velmi oblíbenou akci - Poznej svůj 

Mikroregion. Nesmím také opomenout účast na 6. 

retro jízdě aneb "V čem jsme jezdili za socialismu", 

kterou pořádal Veteran Car Club Plzeň. Účastníci jízdy 

měli zastávku v kozolupském parku a náš sbor pro ně 

připravil soutěž v podobě rozhazování a smotávání 

hadic na čas. Rád bych poděkoval všem členům, kteří 

na akci pomáhali. 

 

 
 

Další naší akcí bylo pouťové fotbalové utkání SG 

Kozolupy vs. hasiči Kozolupy. Po prvním poločase 

jsme vedli 1 : 0 a zdálo se, že poprvé vyhrajeme. Přes 

všechnu snahu jsme však na závěr do kabin odcházeli 

s výsledkem 2 : 2. Přesto to byla vynikající týmová 

práce, přesně taková, jaká je potřeba i v hasičině. Po 

utkání přišel na řadu tradiční požární útok a netradiční 

štafeta. K fotbalovým týmům se přidaly hasičky 

Kozolupy a nekompromisně obě disciplíny ovládly. 

Druzí skončili hasiči a třetí borci ze staré gardy. Celá 

akce byla nadmíru vydařená.  

I tento rok se v naší zbrojnici odehrálo několik úprav. 

Na zahrádce jsme vystavěli udírnu a pergolu. Doladili 

jsme vjezdová vrata a v současné době pracujeme na 

naší Cecilce, která již měla unavená listová pera. 

Děkuji všem, kteří se svojí činností jakkoliv podíleli 

na výstavbě a úpravách. 

Jménem celého SDH bych chtěl poděkovat všem 

sponzorům, obecnímu úřadu, zastupitelům, paní 

starostce, osobám a kamarádům, kteří nám stále věří a 

jsou ochotni nás i nadále v dobrovolné činnosti 

podporovat. 

Od nového roku bude vedení SDH Kozolupy pracovat 

v tomto složení: 

starosta sboru - Martin Mráz 

1. náměstek - Jaroslav Beránek 

2. náměstek - Ing. Michaela Opltová 

hospodář - Mgr. Ivana Vanišová 

jednatel - Tereza Marošová 

revizor - Mgr. Romana Vanišová 

preventisté - Vojtěch Kovář a Bc. Hana Matiásková 

 

Martin Mráz 

starosta SDH Kozolupy 

 

Hasičky Kozolupy 
 

S Hasičkami se pravidelně scházíme a plánujeme 

nadcházející čas, aktivity a máme nápady, které 

bychom rády uskutečnily. Rok 2019 pro nás byl 

obzvláště plodný, protože nás v příštím roce čeká 10. 

výročí našeho vzniku. Na základě toho jsme se celý 

rok připravovaly, scházely se a fotily fotky pro 

kalendář, který můžete zakoupit na OÚ Kozolupy. 

Rok 2019 jsme tradičně zahájily zábavou uspořádanou 

ve stylu LAS VEGAS – MĚSTO HŘÍCHŮ. 

9. 3. jsme se zapojily do organizace touškovské 

hasičské soutěže pro děti „Memoriál Zdeňka Šantory“.  

17.3 proběhlo školení zdravovědy ve Městě Touškově 

pod vedením M. Ptáčka. Osvěžily jsme si dovednosti z 

tohoto oboru.  

6. 4. jsme se zúčastnily celorepublikové akce 

"UKLIDÍME ČESKO". Prošly jsme se obcí, vzaly 

jsme s sebou své děti, kterým jsme šly příkladem a 

přiložily ruku k dílu. 

1. 5. jsme se zúčastnily kozolupského botokrosu. 

Počasí nepřálo, ale i tak jsme se vydaly do nedalekých 

Křimic, kde jsme akci zakončily v Restauraci na Mži.  
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18. 5. proběhla okrsková soutěž v Pňovanech, která se 

uskutečnila v rámci oslav SDH Pňovany. Zapojily 

jsme se do slavnostního průvodu, shlédly ukázku 

náplně práce profesionálních hasičů a po splnění 

disciplín požární soutěže jsme si zasloužily 1. místo. 

8. 6. se hasičky zapojily do příprav a realizace 

dětského dne, který navštívilo bez mála 700 dětí. 

4. 8. jsme jako sbor zorganizovali pouťovou akci, do 

které se zapojili i kozolupští fotbalisté. Po fotbalovém 

utkání jsme soutěžili v požárním útoku a netradiční 

štafetě, jejíž pravidla si vymýšlejí fotbalisté a hasiči 

společně.  

Na první adventní neděli jsme se opět zúčastnily 

kozolupského jarmarku a společně s rodinami 

přihlížely rozsvícení vánočního stromku. 

Nyní se připravujeme na nadcházející hasičskou 

zábavu, která se uskuteční 18. 1. 2020 ve stylu 

narozeninové párty hasiček, a to v KD Kozolupy. 

Přijďte si prohlédnout foto galerii, kterou si pro vás 

připravíme.  

 V tomto roce jsme zahájily aktivitu, ve které bychom 

chtěly pokračovat i nadále. Zmobilizovaly jsme své 

síly, zdraví, odvahu a darovaly krev na transfuzní 

stanici ve FN v Plzni. Některé z nás mají za sebou 

první odběr, ale mnohé si za počet svých odběru 

zasloužily i medaili. Chtěly bychom jít příkladem své 

společnosti a udělat dobrý skutek pro ostatní, kteří to 

opravdu potřebují. 

 

 
 

V uplynulém roce bylo spoustu příležitostí, díky 

kterým jsme se scházely a těšíme se, co nám přinese 

rok nový, rok 2020. Přeji vám všem klidné a krásné 

Vánoce, spoustu pohody a pevného zdraví v novém 

roce.  

Bc. Hana Matiásková 

 

Obecní knihovna 
 

V letošním roce se naše knihovna rozrostla o spoustu 

krásných knížek a její návštěvnost ze strany čtenářů 

velmi pěkně stoupá. Nemalou mírou k tomu přispívají 

i soutěže, které byly v letošním roce vyhlášeny.  

V polovině října 

naší knihovnu 

navštívily děti z 2. 

až 5. třídy naší 

základní školy. Děti 

si nejdříve 

popovídaly s paní 

starostkou o třídění 

odpadů a pak si 

prohlédly knihovnu 

a dozvěděly se, jak 

se ke knihám 

chovat a proč je 

čtení pro život tak 

důležité. Před 

odchodem dostala 

každá z tříd svůj 

putovní čtenářský deník, do kterého každý žák zapíše 

svojí oblíbenou přečtenou knihu. Na konci školního 

roku pak bude každý přispěvatel odměněn maličkostí a 

nejlepší deník ohodnocen skupinovou cenou. Žáci 

prvních tříd se písmenka teprve učí, ale naše knihovna 

se na ně moc těší, až je bude na konci školního roku 

pasovat na čtenáře. 

Nezapomněli jsme se soutěží ani na naše dospělé 

čtenářky - Deník kozolupské Mata HARI. K registraci 

stačí málo - při návštěvě knihovny si vyzvednete svůj 

Deník a pak už jen čtete, relaxujete, užíváte si a 

zapisujete si své 'hrdiny'. Ideální činnost na celou 

zimu. Soutěž sice začala 1. listopadu, ale ještě máte 

šanci vše dohnat, protože ceny budeme předávat na 

začátku června příštího roku. Nejlepší Mata HARI 

nebude popravena, ale získá dvoudenní wellness pobyt 

pro dvě osoby v Konstantinových Lázních. Další dvě z 

cen budou losované. Koš plný dobrot pro Vaši dobrou 

náladu v hodnotě 1500,- Kč nebo kosmetické 

přípravky pro hýčkání Vašeho těla v hodnotě 1500,- 

Kč.  

Po vánočních prázdninách čeká na naše čtenáře nová 

porce pěkných knížek a rozšíření výběru o knižní 

série, které svým žánrem určitě zaujmou nejen ženy, 

ale i těch pár mužů, které mezi čtenáři máme. 

Krásné klidné svátky a v novém roce vždy pěknou 

knihu po ruce Vám všem přeje Vaše knihovnice. 

Hanka Kulová  
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Mobilní rozhlas 
 

Víte, že naše obec využívá Mobilní Rozhlas a je tedy 

schopna chytré a efektivní komunikace s občany? V 

současné době máme pokryto přibližně 45 % 

domácností. Pokud ještě nemáte registraci, která je 

jednoduchá a zcela zdarma, neváhejte a připojte se k 

nám, ať Vám o dění v obci nic neunikne.  

Podstatou Mobilního Rozhlasu je, aby se potřebné 

informace vždy dostaly k příjemci. Je totiž velký 

rozdíl mezi pouhým zveřejněním informace a jejím 

reálným doručením a přečtením ze strany občana. 

Mobilní telefon má v dnešní době snad každý po ruce, 

a tak ani v případě krizových situací nezůstanete bez 

informací. Pro komunikaci s Vámi používáme mobilní 

aplikaci, e-mail nebo sms zprávy. 

Pro registraci stačí vyplnit formulář, který jste našli ve 

zpravodaji, a doručit ho na obecní úřad, nebo přijít 

osobně a my Vám s registrací pomůžeme.  

 

Hanka Kulová 

 

Český svaz žen 
 

Nový rok 2019 jsme přivítaly ve zdraví a s úsměvem.  

Zúčastnily jsme se několika bálů, z nichž se nám 

nejvíce líbil bál místních hasiček. Bál se konal v pěkně 

vyzdobeném sálu Kulturního domu v Kozolupech a 

měl též pestrý program.  

8. března jsme se zúčastnily a zatančily si na oslavě 

MDŽ v kulturním domě Bdeněves.  

Příjemné odpoledne jsme strávily v Kulturním domě 

Kozolupy při oslavě "Vítání jara". Zde jsme zdobily 

perníčky a vajíčka a pletly dětem ze základní i 

mateřské školy pomlázky. Tato akce se konala 6. 

dubna. 

Oslavu Dne matek jsme připravily na 16. května v 

Kulturním domě v Kozolupech. Děti ze základní a 

mateřské školy připravily pásmo tance a zpěvu. Oslava 

se líbila a účast byla vysoká. 

2. října jsme jely s děvčaty z Bdeněvse na zájezd do 

lázní Kyselka a do Karlových Varů do muzea Jana 

Bechera.  

Šikovné ženy se zúčastnily tvořivého odpoledne v 

místní knihovně. Zde tvořily kouzelné vánoční ozdoby 

z filcu.  

Rozsvícením vánočního stromu a vysvěcením nového 

betléma začala vánoční atmosféra. Mikulášská zábava 

dobré náladě jen přispěla.  

Výstava Staročeské Vánoce byla připravena na 15. 

prosince v místním muzeu. Ženy upekly vánoční 

pečivo a obec dodala vánoční svařák. Zdobily jsme 

perníčky, popíjely vánoční mok, hrály koledy a bylo 

nám všem fajn. S dobrou náladou a přáním zdraví a 

štěstí do nového roku jsme se rozloučily. 

 

Eva Honomichlová 

 

Klub důchodců 
 

V letošním roce byl klub důchodců opět aktivní. Na 

jaře 23. května jsme vyjeli na zámek Krásný Dvůr. Po 

prohlídce zámku jsme měli v plánu navštívit i rozsáhlé 

zahrady. Ty byly, bohužel, po vydatných deštích 

nepřístupné, a tak nás autobus odvezl na Novogotický 

templ, který slouží jako rozhledna. Po zážitku z 

krásného výhledu nás autobus převezl do Žatce. Zde 

nás čekal dobrý oběd a pak prohlídka historické části 

města.  

Ve středu 2. října jsme vyrazili na „západ“. Nejprve 

jsme navštívili zdevastované lázně Kyselka, včetně 

krásného Mattoniho muzea. Po prohlídce nás autobus 

odvezl do Karlových Varů do muzea Jana Bechera. Po 

obědě byla domluvena exkurze včetně degustace. Na 

závěr jsme ochutnali i novinku KV14, velmi hořký 

bylinný aperitiv se 40 % alkoholu. Dobrá nálada pak 

nechyběla. 
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29. listopadu od 14 hodin proběhla v místním 

Kulturním domě akce - Odpolední  káva spojená s 

přednáškou na téma trénovaní paměti. Účast byla 

velice dobrá a přednáška pod vedením Mgr. Blažkové 

zajímavá a poučná. Určitě se budeme snažit v 

takových akcích pokračovat. 

Poslední akcí byla 6. prosince tradiční mikulášská 

zábava. K tanci a poslechu nám zahrála skvělá kapela 

Centrál v čele s kapelníkem panem Baxou. Mikuláš s 

čertem rozdal spoustu dárečků. Jako překvapení na 

skladbu Poupata vystoupily místní „sokolky“ s kuželi 

a rozesmály všechny přítomné. Akce se jako 

každoročně vydařila a všichni odcházeli k domovům 

spokojeni. 

Za klub důchodců přeji Všem krásné a pohodové 

Vánoce a hodně zdraví do nového roku. 

 

Jana Radová 

 

Svaz tělesně postižených 
 

Vážení spoluobčané, 

chtěli bychom Vás seznámit s činností naší organizace 

Svaz tělesně postižených MO Kozolupy. Tato 

organizace sdružuje tělesně postižené, postižené 

civilizačními chorobami, zrakově postižené a sluchově 

postižené. V naší organizaci se sdružují členové 

bydlící v širokém okolí Kozolup, a to z Vochova, 

Města Touškova, Bdeněvse, Myslinky, Kozolupy, 

Náklova a Všerub. Ve spolupráci s okresním výborem 

STP Plzeň - sever pořádáme rekondiční pobyty pro 

naše členy. Tyto rekondice jsou částečně dotovány 

Krajským úřadem Plzeňského kraje. V rámci 

organizace přispíváme členům na doplatky za léky, 

léčebné masáže, kompenzační pomůcky a pedikúru. 

Pro členy, kteří slaví životní jubileum, kupujeme 

dárkové balíčky. Přispíváme též organizacím 

pořádající akce pro děti v obcích naší působnosti. 

Centrum služeb pro zdravotně postižené, sídlící na 

adrese Koterovská 134, Plzeň, poskytuje širokou škálu 

služeb, pomáhajících občanům se zdravotním 

postižením při začleňování do života společnosti a při 

řešení jejich osobních problémů. Také v naší 

organizaci se snažíme o zvyšování úrovně právního 

vědomí zdravotně postiženým občanům. Velmi 

významnou je přednášková a výuková činnost a 

podpora kulturních a sportovních aktivit. 

Seznamujeme naše členy s akcemi, které pořádají 

organizace se zaměřením na zdravotně postižené 

občany. Tuto činnost zabezpečují převážně 

dobrovolníci z řad zdravotně postižených. Ke krytí 

nákladů těchto akcí využíváme sdružených finančních 

prostředků našich členů, účelových dotací a darů od 

sponzorů. Naše organizace je otevřená pro všechny, 

kdo by měl zájem s námi spolupracovat. 

 

Štěpán Janko 

předseda MO STP Kozolupy 

 

Nový železniční most Pňovany 
 

V letošním roce byla dokončena unikátní rekonstrukce 

železničního mostu. Při otáčení druhé konstrukce jsme 

byli v rámci kamarádských vztahů požádáni o zajištění 

občerstvení pro návštěvníky a dělníky. Celé odpoledne 

jsme grilovali klobásy, vařili čaj a svařák. Bylo úžasné 

zimní počasí a krásná atmosféra. 
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Sokol Kozolupy 
 

Milí čtenáři, 

s blížícím se koncem roku bychom rádi v krátkosti 

přiblížili činnost našeho spolku. 

Tělovýchovná jednota Sokol Kozolupy, z. s. zahrnuje 

tyto oddíly: kopaná, nohejbal, stolní tenis, asociace 

sportu pro všechny. 

Cvičení a tréninky členů TJ probíhají od pondělí do 

čtvrtka v místní sokolovně. Pravidelně cvičí a trénují 

rodiče a děti, žactvo (mladší a starší), ženy (všech 

věkových kategorií), oddíl nohejbalu a stolního tenisu. 

V zimním období využívají tělocvičnu také členové 

fotbalových družstev. 

Letošní podzim naši pravidelnost narušila 

rekonstrukce KD Kozolupy, tak se naše cvičební 

hodiny posunuly o pár měsíců, ale na návštěvnosti to 

neubralo. Cvičební hodiny žactva jsou hojně 

navštěvované, ale ani naše ženy se nemusejí 

stydět, přesto nové zájemce o aktivní pohyb rádi 

přivítáme. 

Kromě pravidelného cvičení pořádáme již tradiční 

akce jako je mikulášská besídka pro děti, maškarní bál 

pro děti a dospělé, pálení čarodějnic, vítání prvního 

máje, atletické odpoledne a o prázdninách stále 

populární tábor pro děti v Ostružně u Sušice. 

Za TJ Sokol Kozolupy, z.s. Vám přeji pohodové 

Vánoce a úspěšný vstup do nového roku 2020. 

 

Rodová K., tajemnice TJ Sokol Kozolup, z.s. 
 

Cvičení rodičů s dětmi 

 

Cvičení rodičů s dětmi probíhá jednou týdně. 

Scházíme se pravidelně každou středu od 17 hodin a 

naše aktivita trvá 60 minut. Na cvičení dochází 15-24 

dětí plus jejich rodiče. Naše hodina začíná úvodem, 

kdy se přivítáme básničkou a rozhýbáním celého těla. 

V hlavním bloku si děti zacvičí na nářadí, které máme 

k dispozici, zahrajeme si různé soutěže a hry, které 

jsou přizpůsobené věku dětí. Hlavní náplní je rozvoj 

pohybových návyků, koordinace těla a jemné 

motoriky. 

 

Markéta Divišová 

 

Starší přípravka 

 

V kategorii Starší přípravky ročníků 2009 a mladších 

jsme se v sezóně 2018/19 umístili na 8. místě 

Okresního přeboru Plzeň sever. Po odpočinku v letním 

období, ve kterém jsme odehráli i pouťový přípravný 

zápas s oddílem Manětín, jsme nastoupili do stejné 

soutěže sezóny 2019/20. Po podzimu nám patří 6. 

místo. 

 
Během podzimní sezóny jsme se zúčastnili i 

vyprovázení fotbalistů Viktorie Plzeň před ligovým 

zápasem s Opavou, byl to pro kluky hezký zážitek. 

 
 

Momentálně, v zimním období trénujeme v místní 

sokolovně a zúčastňujeme se halových turnajů, s cílem 

připravit se co nejlépe, na jarní část sezony. V Březnu 

plánujeme opět soustředění spolu s mužstvem starších 

žáků. 

Chceme poděkovat místnímu Sokolu za vytvořené 

podmínky a popřát všem hodně štěstí, zdraví a pohody 

do Nového roku a my se už těšíme v dalším roce do 

nových kabin. 

Fotbalu zdar. 

 

Juraj Rajčáni, trenér Starší přípravka TJ Sokol 

Kozolupy 

 

Starší a mladší žáci 

 

Na jaře 2019 jsme nadále působili v kategorii mladších 

žáků. Na začátku roku jsme odehráli dva halové 
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turnaje v rámci zimní halové ligy mládeže ve 

Štěnovicích, kdy se nám podařilo první turnaj vyhrát a 

po finálovém kole jsme nakonec obsadili 6. místo (14 

účastníků). V březnu jsme absolvovali soustředění, ale 

tradiční destinaci Sušici jsme zaměnili za sportovní 

středisko v Liblíně. 

 
Před začátkem jarní části jsme odehráli 7 přátelských 

zápasů a osmifinále „O pohár hejtmana Plzeňského 

kraje“, kde jsme nastoupili ve společném týmu 

s Tlučnou.  

Po odehrání mistrovských zápasů a následné nadstavbě 

jsme v soutěži „Okresní přebor mladších žáků“ okresu 

Plzeň – sever obsadili konečné 9. místo (17 účastníků) 

s bilancí 7 výher, 2 remízy a 7 porážek. Závěr sezóny 

2018/2019 byl opět zpestřen zápasem proti rodičům na 

tradiční dokopné. 

 
V nové sezóně 2019/2020 jsme se posunuli o kategorii 

výše a nyní nastupujeme v soutěži „Okresní přebor 

starších žáků“ okresu Plzeň – sever. Velkým přínosem 

pro tým bylo posílení o čtyři hráče z Vochova, kteří do 

mužstva rychle a bez problémů zapadli. Před začátkem 

soutěže jsme odehráli 3 přátelské zápasy a po 

odehraném podzimu nám patří průběžné 5. místo 

s bilancí 3 výhry, 2 remízy a 3 porážky (skóre 41:28). 

Poslední naší letošní akcí byl prosincový halový turnaj 

ve Stodě. 

V současnosti máme v této kategorii aktivních 18 

hráčů ročníku 2005 – 2008 a jako trenéři u týmu 

nadále působí Václav Ptáček, Libor Řezáč a Jan Huleš. 

 
Horní řada: Lukáš Boček, Pavel Pěchouček, Adam Bartošek, 

Adrian Rubner, Matěj Martínek, Daniel Bodurka, Matyáš 

Panýrek, Michal Kotrc, Jan Marcel, Libor Řezáč, Samuel Vuško 

Spodní řada: Ondřej Ptáček, Petr Kabele, Denis Nedelkov, Eliška 

Špetová, Jan Jaroslav Kubát, Dominik Janda, Miroslav Slapnička 

chybí: David Smrčka 

Za rok 2019 děkuji hráčům za přístup a tréninkovou 

morálku, za pomoc při trénincích kamarádům ze 

Sokola a za podporu rodičům hráčů, Sokolu Kozolupy, 

Obecnímu úřadu Kozolupy a také našim partnerům 

(Plzeňský kraj, Generali Pojišťovna a.s., IDS control 

s.r.o., PRAKTIK, spol. s r.o.). 

Všem přeji pohodové vánoční svátky a pevné zdraví 

v novém roce. 

 

Václav Ptáček 

 

Muži 

 

Konec každého roku je vhodným časem k bilancování. 

Jsem potěšen, že mohu využít následující řádky 

k věnované místnímu Sokolu. Nerad se opakuji, ale 

sportovní rok 2019 byl úspěšný minimálně stejně jako 

ten předešlý. Dovolím si proto začít sportovní stránkou 

fotbalového oddílu.  

Mužstvo mužů setrvalo v krajské soutěži. K našemu 

potěšení a doufám, že i fanoušků, jsme byli pro sezónu 

2019/20, nalosováni do 1.B třídy – skupiny C. Tato 

soutěž je hrána na území Plzně a Rokycanska. 

Mužstvo „B“ hraje úspěšně ve IV. třídě okresu Plzeň-

sever. S nadšením sleduji práci našich mládežnických 

trenérů – máme obsazeny tyto kategorie: starší žáci, 

starší a mladší přípravka. Pro tyto malé fotbalisty je 

čest nosit náš dres, a to je obrovský příslib do 

budoucna. Dalšími oddíly využívajícími prostory 

hřiště jsou mužstva fotbalové Staré gardy a hráčů 

nohejbalu. 
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Samozřejmostí je řádná údržba sportovního areálu. Pro 

rok 2019 jsme naplánovali několik bodů. První bylo 

pokácení stromů a dřevin, jejichž větve a kořeny 

ohrožovaly bezpečnost hráčů. Tento vzniklý prostor 

jsme částečně zrekultivovali a připravili na možnou 

výstavbu atletického zázemí. Nákupem nových 

pomůcek a zařízení jsme umožnili vyšší kvalitu 

přípravy fotbalistů.  

Díky aktivitě ostatních členů vedení Sokola se úspěšně 

dokončili dva dotační tituly. První od partnera 

výkonnostního fotbalu, pivovaru Gambrinus. Ve 

spolupráci s obcí byl zakoupen nový sekací traktůrek 

StarJet. Druhý příspěvek nám umožnil vybudovat další 

travnatou plochu pro trénink či žákovská utkání. Tento 

projekt je financován Ministerstvem školství. 

Opět jsme navázali na spolupráci s Viktorií Plzeň 

pronájmem hřiště pro tréninkové jednotky jejich 

mládeže. Trochu netradiční půjčení plochy jsme 

poskytli na turnaj v lakrosu. Ve sportovním areálu 

proběhly tak jako každý rok další sportovně-

společenské akce: pálení čarodějnic, atletické závody, 

pouť, drakiáda či slavnostní ohňostroj. Na chod 

tělovýchovné jednoty přispívají jak samotní členové, 

tak i partneři klubu, Ministerstvo školství, Plzeňský 

kraj a Obec Kozolupy. 

Závěrečným bodem tohoto příspěvku je bezesporu 

výstavba nových kabin a klubovny na místě stávající 

budovy. Tato stavba je plánovaná na příští rok, 

organizačně i finančně v režii obecního úřadu. Za toto 

rozhodnutí místního zastupitelstva se sluší jménem 

všech sokolů upřímně poděkovat. 

Přeji Vám pohodové prožití svátků vánočních a 

úspěšné vkročení do nového roku. 

Sportu zdar 

 

Jan Hucl, hospodář fotbalového oddílu a člen výboru 

TJ Sokol Kozolupy 

 

Stanovisko obce Kozolupy ke střelnici, 

projednané zastupitelstvem obce 
 

Obec Kozolupy není přímým účastníkem řízení. Jedná 

se o střelnici na katastrálním území Bdeněves, a proto 

obec nemůže vydávat jakákoli usnesení. Není 

kompetentní cokoli rozhodnout. Avšak vývoj a jednání 

o střelnici nám není lhostejný. Starostové obcí 

Kozolupy, Myslinka a Bdeněves se během roku 

několikrát sešli a projednávali dopady, které střelnice 

může mít, ale také zároveň zákonné možnosti, jak ji 

omezit či zakázat. Naše obec je závislá na informacích 

o řízení mezi dotčenými orgány a investorem. 

Každopádně nikdy nesouhlasila s předloženým 

provozním řádem neomezeného provozu. Naše obec se 

na jednáních starostů s investorem dožadovala 

nezávislé hlukové studie, která by byla zadána přímo 

obcemi a také striktního omezení provozního řádu 

střelnice, který by musel projít všemi zastupitelstvy 

obcí. S tímto všechny dotčené strany souhlasily. V 

současné chvíli tedy obec vyčkává na konečná 

stanoviska dotčených orgánů. V případě, že bude 

střelnice dotčenými orgány, které jediné mohou takové 

rozhodnutí udělit, povolena, trvá obec na svém 

předchozím požadavku, a to předložení nezávislé 

hlukové studie a striktní omezení provozního řádu. To 

vše pro maximální ochranu svých obyvatel, jak z 

hlediska hluku, ochrany životního prostředí, 

bezpečnosti atd.  

 

Zastupitelstvo obce Kozolupy. 

 

Oznámení 
 

Zastupitelstvo obce oznamuje všem občanům, že od 1. 

ledna 2020 je navýšen poplatek za psy. Za jednou psa 

zaplatíte 100,- Kč a za každého dalšího 200,- Kč. 

 

 
 

Ceník svozu komunálního odpadu platný od 1. 1. 2020 

 


